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سال بیست ویکم      شماره   ۴۸۷۶

 به دولت  جدید توصیه  یک  جمعیت شناس
ضمن  جمعیت شناس،  کاظمی پور،  شهلا 
تشــریح وضعیت کنونی جمعیت کشــور 
گفت: در ایران میزان باروری در ۲۰ ســال 
اخیر کاهش یافته و به زیر سطح جایگزینی 
رســیده اســت؛ به طــوری که از ســطح 
جایگزینــی ۲.۱ فرزند در هــر خانواده، در 
حــال حاضر این رقم به حــدود ۱.۶ فرزند 
در هــر خانواده  رســیده اســت. این روند 
موجب کوچک شدن قاعده هرم جمعیتی 
و کاهش سهم جمعیت جوان شده است 
کــه با همیــن روند، بعد از گذشــت دوره 
۳۰ ســاله، جمعیت ســالخورده در ایران 
نیز افزایــش می یابد. بر اســاس آمارهای 
جمعیتــی در ســال ۱۳۹۵، پنــج میلیون 
ســالمند بــالای ۶۰ ســال وجود داشــت 
کــه مطابــق پیش بینی های انجام شــده، 
در ســال ۱۴۲۰ جمعیــت ســالمندان با 
افزایــش چهار برابری بــه ۲۰ میلیون نفر 
می رســد و در ســال ۱۴۳۰ نیــز حدود ۳۰ 
درصد جمعیت کشور سالخورده خواهند 
بــود. ایــن جمعیت شــناس همچنین به 
موضــوع تأخیر در ازدواج جوانان اشــاره 
کرد و گفت: بر اســاس آمارهای موجود، 
در میزان ازدواج های ثبت شــده کاهشــی 
وجــود نــدارد؛ بســیاری از افــراد  مدعی 
کاهش میزان ازدواج در کشــورند و این در 
حالی اســت که تعداد ازدواج ها کاهش 
یافته که آن هم ناشــی از ســاختار سنی 
جمعیت است؛ به عبارتی دیگر جمعیت 
جوان در معــرض ازدواج کاهش یافته و 
به دنبال آن نیز تعــداد ازدواج ها هم کم 
شــده اســت. کاظمی پور در همین راستا 
به نحــوه برنامه ریزی دولت چهاردهم در 
راســتای افزایش باروری در کشور اشاره و 
تأکید کرد: از اوایل دهه ۹۰ کاهش موالید 
مطــرح و پــس از آن قانــون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت  در آبان ماه سال 
۱۴۰۰ تصویب شــد و اکنــون این قانون در 
حال اجراســت. بیش از دو سال از اجرای 
این قانون می گذرد، امــا با توجه به اینکه 
اکثریت مــواد این قانــون دارای بار مالی 
هستند، دولت به خوبی نتوانسته این مواد 
را اجرا کند و موادی هم که اجرا شــده اند 
تنهــا دارای جنبه های رفاهی هســتند و 
نمی توانند موجب کاهش ســن ازدواج یا 

افزایش باروری به میزان مطلوب باشند.
او معتقد اســت  اگــر به دنبــال افزایش 
باروری و جوانی جمعیت و پاسخ گویی به 
نیازهای متعارف جمعیت ســالخوردگان 
هســتیم، دولت هــا به ویژه دولــت  جدید 
بایــد زیربنا هــای اقتصــادی، اجتماعی و 
فرهنگی  جامعــه را تقویت کنند. تا زمانی 
که سیاســت ها به ســمت ضعیف پروری 
اســت و به جای آموزش ماهی گیری، به 
شــهروندان وام می دهیم، مشکلات حوزه 
جمعیت برطرف نخواهد شد. در واقع باید 
سیاست های حمایتی به حداقل رسیده و 
سیاست های زیربنایی جامعه تقویت شود؛ 
بــه این معنا که قدرت خرید افراد افزایش 
یابد. تحقیقات متعددی درباره آن دســته 
از افرادی کــه فرزندآوری خود را به تأخیر 
می اندازند، وجود دارد که نشــان می دهد 
درصد کمی از افراد به دلیل مسائل مالی 
و فقر اقدام به فرزنــدآوری نمی کنند، اما 
اکثریــت افراد به دلیل تــرس و  نگرانی از 

آینده برای فرزندآوری اقدام نمی کنند.

فروشنده  سؤال های  کنکوردستگیری ۱۱۴  کلاهبردار 
رئیس پلیــس فتــای فراجا با اشــاره به 
اقدامات گســترده در زمینه ارتقای امنیت 
برگــزاری کنکــور سراســری ســال ۱۴۰۳ 
از دســتگیری ۱۱۴ کلاهبــردار فروشــنده 
ســؤال های کنکور خبر داد. ســردار وحید 
مجید در تشــریح این خبر اظهــار کرد: با 
انجــام اقدامــات اطلاعاتــی، عملیاتی و 
رصدهای تخصصی، بیش از ۵۷۰ نشانگاه 
مجرمانه شناسایی و ۱۵۸ نفر از مدیران آن 
تحت اقدام عملیاتی قرار گرفتند. وی ادامه 
داد: ۱۱۴ نفر از مدیران و گردانندگان اصلی 
صفحات، کانال هــا و اکانت های مرتبط با 
فروش و واگذاری سؤالات کنکور شناسایی 
و دســتگیر شدند و جهت رسیدگی پرونده 

به مراجع قضائی معرفی شدند.
رئیس پلیس فتای فراجا بیان کرد: تعداد 
۴۶ تارنمــا که اقدام به فــروش تجهیزات 
تقلب در آزمــون می کردند نیز مورد رصد 
قرار گرفتند که تاکنون ۳۳ نفر در این رابطه 

دستگیر شدند.
پرونده هــای  بررســی  بــا  افــزود:  وی 
به دســت آمده مشــخص شد بســترهای 
ارتباطی مجرمان در شبکه های اجتماعی 
و پیام رســان های خارجی بوده است که با 
تبلیغ در کانال ها و صفحات و اعلام وعده 
کاذب در ارائه ســؤالات کنکور ســعی در 

ایجاد اعتماد می کردند.

ایســنا: رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت آموزش و پرورش با 
بیان اینکه تعداد پاســخ برگ ها در پایــه دوازدهم در برخی از دروس 
بســیار زیاد بود، گفت: تصحیح تمام دروس انجام شده و حدود ۹۸.۵ درصد 
پاسخ برگ ها در سراسر کشور برای دانش آموزان پایه دوازدهم تصحیح شده 
و آماده اعلام نتیجه اســت که بعد از برگزاری کنکور، نتایج اعلام می شــود. 
محسن زارعی با بیان اینکه در ستاد عالی آزمون ها روند تصحیح پاسخ برگ ها 
در پایه های دهم، یازدهم و دوازدهم بررسی شد و پیشرفت خوبی به همراه 
داشــت، گفت: در حال نهایی شــدن پاســخ برگ ها  در فرایند تصحیح ســوم 

هستیم و بازبینی ها در حال انجام است.
او با بیان اینکه تعداد پاســخ برگ ها در پایه دوازدهم در برخی از دروس 
بســیار زیاد بود، افزود: تصحیــح اوراق تمامی دروس انجام شــده و حدود 
۹۸.۵ درصد پاســخ برگ ها در سراسر کشور برای دانش آموزان پایه دوازدهم 

تصحیح شده و آماده اعلام نتیجه است.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت آمــوزش و پرورش با بیان اینکه 
بنا بر درخواست دانش آموزان شــرکت کننده در آزمون سراسری، خانواده ها 
و بعضی از مدیران مدارس ناظر بر اینکه پایان هفته آزمون سراســری برگزار 
خواهد شــد و این اعلام نتیجه ممکن اســت به تمرکز دانش آموزان آسیب 
بزند، بنابراین تصمیم گرفته شــد اعلام نتیجه اولیه بعد از آزمون سراســری 
صورت گیرد، افــزود: بعد از دریافت اعلام نتیجه، افــراد می توانند با علم و 
اطمینان به اینکه نمره آنها نسبت به نمره اعلامی تغییر می کند، درخواست 
بررســی مجدد دهند که تصحیح چهارم توسط مصحح مستقل انجام شده 
و ممکن اســت این تصحیــح باعث کاهش نمره یا افزایــش  یا تثبیت همان 

نمره قبلی شود.
زارعی با بیان اینکه با توجه به راهنمای تصحیح که قبلا منتشر شده، مرور 
آن و یقین حاصل کردن از ارتقای نمره، دانش آموزان می توانند درخواســت 
بررســی مجدد دهند، گفت: نباید تصور کرد  درخواست بررسی مجدد، نمره 

آنها را افزایش می دهد.
وی با بیان اینکه ســعی می شود برای پایه های دهم و یازدهم نیز همین 
رونــد ادامه پیدا کنــد و اعلام نتیجه اولیه انجام شــود، افزود: فرصتی برای 
بررســی مجدد با علم بــه افزایش نمره بــرای این دانش آمــوزان نیز داده 

می شود.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت آمــوزش و پرورش با بیان اینکه 
براساس مصوبه کمیسیون اساسنامه شورای عالی آموزش و پرورش تصمیم 
گرفته شد زمان آزمون های جبرانی که پیش تر تحت عنوان آزمون شهریورماه 
ذکر شده بود، جلوتر بیاید و به دلیل آسیب زا بودن به زمان ثبت نام ها و شروع 
ســال تحصیلی، به شهریور موکول نشــود، ادامه داد: آزمون های جبرانی از 
نیمه مــرداد آغاز و طی بخش نامه ای که در حال مستندســازی اســت، به 
مدیران مدارس ابلاغ خواهد شــد. در حال حاضــر برنامه آزمون نهایی پایه 
دوازدهــم (آزمون جبرانی) از ۱۵ مرداد  آغاز خواهد شــد و تا اول شــهریور 
ادامه خواهد داشــت. زارعی با بیان اینکه برنامه به گونه ای طراحی شده که 
آزمون ها با فاصله انجام شــود، گفت: دانش آموزان تمام دروس را امتحان 

نمی دهند و فقط دروس افتاده آزمون گرفته می شود.
وی با بیان اینکه نمرات آزمون های جبرانی برای ثبت نام در مرکز آموزش 
عالی مؤثر خواهد بود، افزود: در انتخاب رشته صرفا با معدل (معدل نوبت 
جبرانی) برای آنها محاســبه می شــود که کمکی در معــدل آنها بوده و در 
ثبت نام آنها لحاظ شــود، لذا ارزشــیابی توصیفــی دوره ابتدایی تمام پایه ها 

نیز تا پایان مرداد باید پایان بپذیرد و اعلام نتیجه تا پایان مرداد انجام شود.
رئیس مرکز ارزش یابــی و تضمین کیفیت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
برای دوره اول متوســطه نیز آزمون های منطقه ای و اســتانی به این صورت 
برنامه ریزی خواهد شــد، اظهار کرد: کلاس جبرانی در این بازه زمانی برگزار 
خواهد شد، بنابراین پایان آزمون ها اول شهریور خواهد بود و بلافاصله اعلام 
نتیجه برای آمادگی دانش آموزان به پایه ها و دوره های بالاتر انجام می شود 

تا با فرصت کافی ثبت نام ها انجام شود.

فقط  کلاس های فوق برنامه اختیاری  و  پولی  است
همچنیــن  مدیر کل شــوراهای آموزش و پرورش با بیــان اینکه برگزاری 
آزمون ورودی و اخذ وجه در مدارس هیئت امنایی غیرقانونی و ممنوع است، 
گفت: هر مدرسه ای که برای جذب دانش آموز در این مدارس آزمون بگیرد، 
کاملا تخلف کرده است. هادی عابدی با بیان اینکه برگزاری آزمون ورودی و 
اخذ وجه در مدارس هیئت  امنایی ممنوع است، گفت: هیچ تأییدیه ای بابت 
گرفتن آزمون در مدارس هیئت  امنایی به هیچ مدرسه ای برای دانش آموزان 
در محدوده جغرافیایی مدرسه داده نمی شود. وی با بیان اینکه هیچ نامه ای 
بابت این کار به مدارس ارســال نشده است، افزود: هر مدرسه ای برای جذب 
دانش آموز در مدرســه هیئت  امنایی آزمون بگیرد، کاملا تخلف کرده است. 
مدیر کل شوراهای آموزش و پرورش به کلاس های فوق برنامه ای که در این 
مدارس برگزار می شود نیز اشاره کرد و ادامه داد: بر اساس آیین نامه مدیریت 
مدارس به شــیوه هیئت امنایی، کلاس های فوق برنامه کاملا اختیاری است و 
اگر دانش آموزی در این کلاس ها شــرکت می کند، هزینه آن را باید پرداخت 

کند و اگر شرکت نمی کند، هزینه ای بابت آن پرداخت نمی کند.

در حاشیه شورای شهر تهران طولانی شدن عمر دوره ششم شوراهای شهر مطرح شد

تلاش ششمی ها برای ۷ساله شدن

خبر خبر
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نورا حســینی: صحن شورای شــهر تهران پس از تعطیلات 
تابستان که هم زمان با رقابت های انتخابات ریاست جمهوری 
بــود، بــه دلیل حضور شــهردار تهــران به عنــوان یکی از 
نامزدهــای انتخاباتی کمتر حــاوی تذکرهای تند و تیز بود تا 
روز گذشــته که موتور تذکرها روشــن شد. برخی از اعضا به 
کارزار برکناری شــهردار تهران واکنش نشــان داده و برخی 
هــم آن را تلاش اصلاح طلبانی دانســتند کــه در انتخابات 

ریاست جمهوری زخم خورده بودند.
یکــی از موضوعات دیگری که روز گذشــته در حاشــیه 
شورای شهر شــنیده می شــد، تلاش برای هفت ساله کردن 
عمر شورای ششــم بود. مهدی چمران رئیس شورای شهر 
تهران ترجیح داد نظر شــخصی خود را در این رابطه نگوید. 
او تجربه شــورای ســوم شش ســاله را هم دارد. اما به نظر 
می رســید همه اعضای شورای شــهر موافق طولانی شدن 
این دوره از شــوراهای شــهر نباشــند. به اعتقاد آنها چهار 
ســال زمان کافی برای یک دوره از شورای شهر است و تأکید 

داشتند که مجلس باید در این رابطه تصمیم گیری کند.
مهدی چمــران درخصوص زمــان برگــزاری انتخابات 
شوراها و افزایش یا کاهش طول عمر شوراها برای برگزاری 
هم زمان انتخابات آنها با ریاست جمهوری به رسانه ها گفت 
که آنچه مجلس تصویب کرده، این اســت که این شــورا تا 
پایــان زمان خود، کار را ادامه می دهد و در دوره بعد شــورا 
به صورت سه ساله فعالیت خواهد کرد. اما با توجه به اینکه 
قانون گفته شــوراها چهارساله باشند و زمان آن کمتر نباشد 
برخی اعضای شــوراها به این موضوع سه ساله شــدن ایراد 
دارند؛ بنابراین از طریق شــورای عالی استان ها باید پیشنهاد 
آنها بــه مجلس برود که البته ما اعــلام کرده ایم این روش 
مشــکلی است اما با ارسال پیشــنهاد به مجلس با تصویب 
یک فوریت این موضوع مورد بررســی قــرار می گیرد و پس 
از تأیید شــورای نگهبــان هر تصمیمی که گرفته شــود باید 
اجرائی شــود. بیش از ۳۰ هزار نفر عضو شــورایی در کشور 
وجــود دارد ازاین رو باید برای انتخابــات آمادگی لازم ایجاد 
شــود و نیاز اســت که این موضوع مورد بررســی قرار گیرد 
تا راه حل نهایی برای آن پیشــنهاد شــود. علیرضا نادعلی، 
ســخنگو هم دراین باره گفت: آنچه اهمیت دارد، این است 
که هفت ساله شدن و پایان این دوره در سال آینده به مصوبه 
مجلس نیــاز دارد. اگر مجلس به مصوبه جدید رســیدگی 
کند، هفت ساله شدن می تواند اتفاق بیفتد. بنده فکر می کنم 
چهار سال زمانی است که بعضی امور ناقص می ماند و بنده 

نگران دوره بعدی هستم که قرار است سه ساله باشد.
یکی از مزایای هفت ساله شدن این است که دوره تحولی 
خدمات رســانی در مــواردی بــا اســتمرار رخ می دهد اما 
ایراداتی نیز دارد و در مــورد ثابت ماندن نمایندگان این گونه 
اســت که مردم ســالاری دینی حکم می کند گردش جامعه 

نخبگانی صورت بگیرد.

کارزار  برکناری  زاکانی سیاسی  بود؟
مهدی اقراریان خطاب به کارزار برکناری شــهردار گفت: 

برکناری شهردار تهران نیاز به ۱۴ رأی دارد. رفتار های خوب 
و بد شهردار، بر شورا اثرگذار خواهد بود. جامعه، شهردار را 
به عنوان منتخب کلی شورا می شناسد و دیگر نگاه نمی کند 
کــه ببیند چه کســی به شــهردار رأی داده و چه کســی به 
ایشــان رأی نداده است! دوســتان حضور ذهن دارند، وقتی 
در دوره پنجــم، شــهردار منتخب اصلاح طلبــان، در حوزه 
زندگی شــخصی خود با چالش و مشکلی مواجه شد و آن 
چالش منتج به یک اتفاق تلخ شــد؛ به این صورت نبود که 
روی رفتارهای شورا و شهرداری اثر نگذاشته باشد. بنابراین 
ضــرورت دارد که به آقای زاکانی تذکر جدی داده شــود که 
حوزه رفتار عمومی ایشان، مستقل از مسئولیتی که از طریق 

رأی نمایندگان مردم به عهده این فرد قرار گرفته، نیست.
آقای زاکانی در ایام انتخابــات، از تفاهم نامه ۱۳ میلیارد 
یورویــی صحبت کردند کــه مفاد و موضوع ایــن قرارداد و 
تفاهم نامه برای بنده روشن نیست و تقاضای توضیح در این 

رابطه را دارم.
اقراریان با یادآوری ســخنان مهدی چمران درخصوص 
کارزار برکناری شــهردار تهران گفت: نمی شــود به دغدغه 
هــزاران نفر از هم وطنان در قبال شــهردار تهران بی تفاوت 
بود. ایــن را اینجا به صراحت عــرض می کنم که انتخاب و 
عزل شــهردار بر عهده شورای شهر اســت و مطابق قانون، 
عــزل آقــای زاکانی نیاز بــه ۱۴رأی یا رأی دوســوم اعضای 
شورای شــهر دارد. البته آقای زاکانی در شورای شهر تهران 
حتما موافقانی دارد و حتما منتقدان جدی هم دارد که بنده 

با افتخار عرض می کنم که جزء منتقدان ایشان هستم.
اما پرویز ســروری، نایب رئیس شورای شــهر تهران، این 
کارزار را یک مســئله فیک دانســت و گفــت:  اینکه گروهی 
بیاینــد و امضائی جمع کننــد و بعد معلوم نشــود که این 
امضاها برای کیست، بخواهیم شهردار را عزل کنیم، درست 
نیســت و اساســا ما به عنوان نمایندگان شــورا، باید مدافع 
حقوق شــورای شهر باشــیم. اگر قرار باشد این روند مخرب 
و بســیار پوپولیستی استمرار پیدا کند، از فردا هرکس از فلان 
وزیر بدش بیاید، می خواهد گروهی تشــکیل دهد و علیه او 
امضا جمع کنــد. ما نباید از رفتارهایی که تنش در شــهر و 
کشــور ایجاد می کند و فضای روانی کشور را به هم می ریزد، 

حمایت کنیم یا به آن ضریب بدهیم.
علیرضا نادعلی یکی دیگر از اعضای شــورای شــهر هم 
در واکنش به این کارزار گفت: کارزارها در روند شــورا قطعا 
اثرگذار نیســت؛ مردم ســالاری دینی جایگاه ویژه ای دارد و 
نظرات مردم در جایگاه های مشــخص قانونی در شوراها و 
مجلــس در نظر گرفته شــده و با رأی مردم بــه نمایندگان، 
سیاســت گذاری ها اتفاق می افتــد. صحبت هایی از شــورا 
بیرون می آید اما شــهردار با قوت کار خود را انجام می دهد 
و اکثریت شــفاف و مشخص شورا پشتیبان و حمایتگر تلاش 
شــهردار و کارکنان اســت و حتی کسانی که مخالف هستند 
در مورد اقدامات مثبت شــهردار نظرات مثبت دارند اما در 

مواردی موضوعاتی فراتر از مباحث فنی مطرح می کنند.
اتفاقــی که در یک رســانه اصلاح طلب افتــاده، طبیعی 
کاندیداتــوری  زمــان  در  شــهردار  اســت. 
چهاردهمیــن انتخابــات ریاســت جمهوری، 
یکی از بهترین دفاع ها را داشــت و بسیاری از 
افراد از دست ایشان ناراحت هستند و طبیعتا 

عقده گشایی می کنند.

شورا مجوز  ارزان فروشی داد؟
یکی از مصوبات مهم روز گذشــته شورای 
شــهر تهــران، مجوز فــروش یکــی از املاک 
شــهرداری تهران بــود. ملکی که قــرار بود 
پیش از انتخابات بــا دوفوریت، مجوز فروش 
بگیرد اما شــورا با آن مخالفــت کرد. نرجس 
سلیمانی قبل از رأی گیری برای فروش، صحن 
شــورای شــهر را ترک کرد. جعفر شربیانی و 
مهدی عباسی هم از غایبان جلسه روز گذشته 
بودنــد و زهرا شمس احســان هم ترجیح داد 
در رأی گیــری شــرکت نکند. اقراریــان، ناصر 
امانــی، علی اصغــر قائمی، حبیب کاشــانی، 
جعفر تشکری هاشــمی و سوده نجفی هم از 

مخالفان فروش بودند.
در جریــان بررســی این لایحــه لطف اله 
فروزنــده معــاون مالــی و اقتصاد شــهری 
شــهرداری تهــران گفــت: عــدم پرداخــت 
تســهیلات دو معضل برای شــهرداری ایجاد 
کرده و هر روز بیشــتر می شــد و بــا افزایش 
قیمــت ارز، رقــم تســهیلات نیز چنــد برابر 
می شد. از ســویی دیگر نیز هیچ یک از بانک ها 

مجوز ارائه تســهیلات به ما را نداشــتند. در سال ۱۴۰۱ شورا 
حمل ونقــل عمومــی را در اولویت قــرار داد و ما ۲۵ هزار 
میلیارد تومان قرارداد با تولیدکنندگان داخلی منعقد کردیم 
که ۵۰ درصد تســهیلات، ۲۵ درصد نقد و ۲۵ درصد غیرنقد 
بود. به همین جهت تصمیم گرفتیم بدهی ها را تسویه کنیم 
تا بتوانیم کار را به سرانجام برسانیم. ۶۶ هزار میلیارد تومان 
نهایی شــده و ۱۲ هزار میلیارد تومان تسویه شده است. ۲۶ 
هــزار میلیارد تومانی بدهــی به بانک تجــارت نیز در حال 

تعیین تکلیف است.
فروزنده با بیان اینکه برای برقی سازی نیز باید از ظرفیت 
بانک ها اســتفاده می شــد، گفت: قیمت ملک برای فروش 
بر اساس کارشناســی های صورت گرفته است و بدهی های 
بانک ها پرداخت خواهد شد و معادل آن تسهیلات دریافت 
می شود. درخواست ما این اســت که مجوز آن صادر شود. 
در ماه هــای آینده نیــز چند مورد را به شــورا ارائه خواهیم 
داد تا با فروش آن بتوانیم تســهیلات بگیریم و این تسهیلات 
به صــورت صددرصدی برای توســعه حمل ونقل عمومی 

خواهد بود.
مهدی اقراریــان رئیس کمیته حقوقی شــورا نیز در این 
رابطه گفت: این چه ســنتی اســت که قرارداد و تفاهم نامه 
منعقد می شود و بعد از آن از شورا مجوز می گیرند. مصوبه 
قرارداد چین کی منعقد شــد و کی در فرمانداری به تصویب 
رســید؟ علت مخالفت فنی ما این اســت کــه باید مصوبه 

شورای عالی گرفته شود.
جعفــر تشکری هاشــمی، رئیــس کمیســیون عمران و 
حمل ونقل شورای شــهر تهران هم گفت: شهرداری تهران 
بایــد به صورت صریح اعــلام کند که دقیقا چنــد هزار متر 
تراکم مســکونی، تجاری یــا اداری برای ایــن ملک در نظر 
گرفته اســت. در زمان تصویــب یک فوریت ایــن لایحه نیز 
بنده تذکر دادم که قیمت مشخص شــده برای ملک مذکور 
مطابق با آنچه کارشــناس دادگستری تعیین کرده نیست، ما 
نباید بر مبنای دفترچه اقتصاد دارایی املاک را قیمت گذاری 
کنیم بلکه این قیمت گــذاری باید مطابق با قیمت محلی و 

به قیمت روز باشد.
تشکری هاشــمی بــا بیان اینکــه نباید در فــروش ملک 
تعجیل کرد؛ گفت: برآوردها حاکی از آن است که ما در حال 
فروش فوری یک ملک هســتیم، مطابق با قوانین کمیسیون 
ماده ۵، باید مصوبه شورای عالی شهرسازی گرفته شود که 
هنوز در این رابطه اقدامی صورت نگرفته است و در صورت 
عدم دریافــت این مصوبــه مغایرت هایی با شــورای عالی 
شهرسازی ایجاد خواهد شد. تمامی پروژه های بزرگ مقیاس 
باید مطالعات ترافیکی داشــته باشند. برآوردها حاکی از آن 
اســت که بیش از هزار و ۸۰ واحد و ۳۰ تا ۴۰ هزار نفر به آن 
منطقه افزوده خواهند شــد و تا آنجایی که بنده اطلاع دارم 

هنوز مطالعات ترافیکی برای این ملک انجام نشده است.
تشکری هاشــمی با بیان اینکه اعلام شده برای این ملک 
۱۸۵ هزار متر زیربنا مصوب شــده اســت، گفت: کف قیمت 
در منطقه سعادت آباد متری ۳۰۰ میلیون تومان است و این 
به معنای آن اســت که ما می خواهیــم ملکی که ۴۵ هزار 
میلیارد تومان واگذاری و مولدسازی شده را پنج هزار میلیارد 
تومــان و حدود ۱۰ برابر کمتر از قیمــت برآوردها به فروش 

برسانیم.
حبیب کاشانی خزانه دار شــورای شهر تهران هم گفت: 
ایــن ملک ۹ طبقه ای تا ۲۵ طبقه شــامل ۱۰ طبقه زیر زمین 
و ۱۵ طبقــه روی زمیــن و هزار و ۸۱ واحــد افزایش یافته و 
این ارزش افزوده ای اســت که ایجاد شــده است. از معدود 
مواردی اســت که املاک را با ارزش افزوده می فروشــیم، در 

صورتی که در گذشته خام فروشی می شد.
رقــم حاصل از فروش این ملک صــرف پرداخت بدهی 
به بانک تجارت و اخذ تســهیلات برای توســعه حمل ونقل 
عمومی اســت و از ســویی مطالبات از شــرکت رساتجارت 
است. ارزش این ملک هشت هزار میلیارد تومان است و پنج 
هزار میلیارد تومان نیســت. این در شأن شهرداری نیست که 

رقم را پنج هزار میلیارد تومان اعلام کند.
کاشــانی ادامه داد: فرق می کند کــه این موضوع با ۲۱ 
رأی تصویب شــود یا با ۱۲ رأی. دوســتان طــرح را ناقص 
روی میز می گذارند؛ هرچند ما پیگیری کردیم که شــهردار 
قرارداد بســته و معــاون مالی و رئیس ســازمان املاک و 
مســتغلات در کدام دفترخانه اقدام انجــام دهند اما این 
مــوارد باید به صورت ضمیمه به شــورا ارائه شــود. حق 
شــهرداری اســت که در این خصوص لابی کنــد اما نقاط 
ضعف آن هنوز برطرف نشــده و تقاضای ما این است که 
ابهامات از چند روز قبل رفع شــود تــا بتوانیم با اطمینان 
خاطر رأی بدهیم. با وجود انتقادها مجوز فروش این ملک 

به شهرداری داده شد.
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 اوراق امتحانی دوازدهمی ها تصحیح شد


